
 

Mødetype: Skolebestyrelsesmøde  

 
Deltagere: Skolebestyrelsen  
Sted: Personalerummet 

Mødeleder: Henriette  
Dato og tid: 16. april 2024 kl.17.30 – 20.00  
Deltagere (fremmødt): Ditte Marie, Jakob, Jeanni, Christel, Søren, Roya, Henriette, Charlotte, 
Karl, Karsten, Mie, Trine, Ture 

Referent:  Ture 

  
  Emne (og 

ansvarlig)  
Hvad skal vi 
udrette?   
  

Forberedel
se til 
punktet  

Proces  Afsat tid  Referat fra punktet  

1   Velkomst    Henriette 

mødeleder 
    1 min   

2 Godkendelse af 
dagsorden og 
referat  

   1 min Godkendt 

3  Nyt fra elever, 
medarbejdere, 
ledelse, SFO- 
forældreråd og 
forperson  

      15 min Undervisningen: 

Der er arrangement om 

bæredygtighed, hvor 

Samsøgades Skole 

deltager med omkring 

280 elever. Dette lader sig 

gøre fordi det er en 

fagdag. 

Der er snart Rynkebyløb 

for hele skolen. Nogen er 

gået i gang med at 

motionere. 

SFO: Godt vejr hjælper 

på trængslen. Der har 

været fodboldturnering i 

SFO de seneste uger. 

Snart afsluttes forløb med 

Fortnite. Herefter lukker 

nørdeland. 

Der er sommerfest i SFO. 

Udskolingen: 

Der er udtræk i 

eksamensfagene i denne 

tid. 



Det er svært at finde 

områder udenfor for de 

ældste elever.  

Ledelsen: 

Der var personaledag i 

fredags, hvor vi lavede 

kortfilm i grupper. Der 

var dogmer lagt ned over 

opgaven. En god og sjov 

dag. 

Meget af planlægningen 

er af skoleåret er forsinket 

på grund af de nye 

budgetter og dermed kort 

frist til blandt andet 

mobilitetsdagene. Under 

mobilitetsdagene har vi 

fået ansat en lærer til 

vores kommende 

modtageklasse på 

mellemtrinnet. 

Vi er i gang med 

fagfordelingen og 

forsøger at afklare hvad 

der mangler af 

lærerkræfter og hvilke fag 

de skal dække. Vigtigt at 

vi får noget erfaring ind 

til vores modtageklasser. 

Vi ændrer ikke på 

ringetiderne for det 

kommende skoleår. Vi 

benytter os af det 

udvidede frihedsbegreb 

og omlægger al den 

understøttende 

undervisning til to-voksen 

timer. 

Der er pt fagfordeling. 

Skemaerne lægges i 

slutningen af maj.  

Byggeriet følger fortsat 

planen. Vi er gået i gang 

med den sidste etape med 

de to lokaler ved 

Søjlehallen og noget af 

personaleforberedelsen. 



4 uger inden 

sommerferien igangsættes 

arbejdet med rampe til 

kørestol foran skolen og i 

sommerferien laves 

elevatoren. 

  
4  Præsentation af ny 

Udskolingsleder 

Mie Petsch  

      10 min  Begynder 1. maj. 
Kommer fra Learnmark 
i Horsens. Hvor hun 
blandt andet yder 
pædagogisk sparring til 
lærere i 10. klasse.  
Gift og 2 børn, bor i 
Risskov. 
Glæder sig til at arbejde 
på en skole, hvor mange 
omkring betegner det 
som ”vores skole”. 
Glæder sig til at starte 
og tage fat på 
opgaverne. 

5 Besøg af Pernille 

Hald – daglig 

leder af ”stedet på 

øen”.  

      30 min  Det er en pædagogisk 
ledet legeplads på Århus 
Ø ved Flemming Bamse 
Jørgensens Plads. 
Pernille bruger en del 
tid på at udbrede 
kendskab til stedet. Alle 
kan bruge det, man skal 
ikke være indmeldt. 
Skole og SFO må gerne 
benytte stedet. 
Lige nu er der Kajakker, 
kanoer, SUP-boards og 
andet grej. Der er også 
et samarbejde med 
Sejlsportscenteret og 
Den Blå Skole. 
Der arbejdes på at lave 
”hænge-ud” område, 
multibane, legeplads til 
de små og et skatemiljø. 
Men lige nu er kassen 
lidt tom, så der søges 
fonde. Derfor arbejdes 
der med forskellige 



midlertidige ting, blandt 
andet en tipi, der pt 
lånes. 
Skolen kunne godt 
tænke sig mere viden 
om hvordan legepladsen 
kan bruges – hvilke 
muligheder der er for 
skolen.  
Skolen har mange 
undervisere og 
pædagoger, der gerne 
vil ud af huset. Forslag 
om at afholde et 
lærermøde ved 
legepladsen, så man kan 
se mulighederne 
derude.  
Der er mulighed for at 
låne en del SUP-boards 
gennem både Stedet på 
Øen og Den Blå Skole. 
Ikke så mange der har 
fået øjnene op for det.  

6  Pause og mad       20 min  
 

7 Orientering vedr. 

beredskabsplan 

 
    15 min  På baggrund af episode 

på Katrinebjergskolen 
med indtrængende unge 
med kniv, skal vi på 
næste møde drøfte 
vores beredskabsplan 
og herunder hvordan 
der kan kommunikeres 
ud. 
Hvordan informeres 
vikarer om 
beredskabsplanen? Lige 
nu får vikarer 
information om dette 
ved deres ansættelse.  

8 Bæredygtighed – 

hvem ønsker at 

deltage i mødet? 

Børne- og 
ungebyrådet vil 
gerne gøre noget 
for klimaet. De 
ønsker, at vi alle 
bidrager til 
grønnere 

  10 min Henriette deltager. 
Christel vil gerne være 
med til at udarbejde et 
princip. 



grundskoler i 
Aarhus Kommune. 
 
Skolebestyrelser 
kan vælge at 
udarbejde 
principper for 
bæredygtig 
udvikling på 
skolen. 
 
Med afsæt i 
Børne- og 
ungebyrådets 
ønske om grønnere 
grundskoler, 
inviteres der til 
netværksmøde for 
skolebestyrelsesme
dlemmer den 2. 
maj kl. 17-19. 
Programmet på 
mødet vil blive 
planlagt med 
afsæt i jeres input 
og ønsker. 
 
Tilmelding og 
mulighed for at 
komme med input 
til mødet via link 
(deadline den 17. 
april 2024). 
 
 

 8 Evt.        10 min Morgensang 

Kan det udvides så flere, 

også fra udskolingen kan 

deltage? Evt at det 

fortsætter for eksempelvis 

5. årgang i første omgang 

eller enkelte dage for 

flere? 

Der kan også laves 

fællessamlinger for 

udskolingen i forbindelse 

med samlingerne, hvor 



trivselsindsatserne 

præsenteres. 

Dette vurderes på ny. 

 

Til næste møde inviteres 

SFO-forældrerådet, hvor 

vi går ud og spiser. 

  
Kommende punkter:  

Princip for lejrskoler – udskydes til efter jul 
Værdier og principper for inkluderende læringsmiljøer – udskydes til efter jul 
Ny skoleaftale skal på næste møde - udskydes 

 

  
 

 

 

 

  
 

 

 


